
Protokół nr XXXII/2021 

 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto 22 lutego 2021 o godz. 14:00, a zakończono o 

godz. 15:39 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący poinformował, że Sesja Rady Gminy będzie się odbywała na odległość 

(zdalny tryb porozumiewania się), zgodnie z art. 15 zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r.,  

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 

2020 r., poz. 1842, późn. zm.). 

Pan Przewodniczący Rady otworzył XXXII Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 22 lutego 

2021 roku. Na wstępie przywitał Radnych, pana Wójta Gminy Antoniego Rumiana, pana 

Zastępcę Wójta Jarosława Sadowskiego, panią Sekretarz Annę Długosz,  panią Skarbnik Agatę 

Krzyżak-Szotę, Panią Sołtys oraz pozostałych pracowników Urzędu Gminy. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne. Radna 

Wanda Wesołowska z uwagi na problemy techniczne dołączyła do obrad w trakcie trwania 

sesji. /załącznik nr 1 do protokołu/ 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 

 

Wyniki imienne: 

Bednarczyk Alicja (obecny) 

Bińczycka-Kołacz Iwona (obecny) 

Browarnik Renata (obecny) 

Cielecka Elżbieta (obecny) 

Dyląg Eleonora (nieobecny) 

Dyna Władysław (obecny) 

Fluder Jakub (obecny) 



Gajoch Daniel (obecny) 

Jurek Adam (obecny) 

Kozłowski Marek (obecny) 

Krawczyk Ewa (obecny) 

Puchalska-Wilk Zofia (obecny) 

Szydłowska Aneta (obecny) 

Wesołowska Wanda (obecny) 

Zębala Elżbieta (nieobecny) 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 2 do 

protokołu/: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXXI Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Michałowice 

na rok 2021. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia linii komunikacyjnej autobusowej i wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy 

Michałowice i Kocmyrzów -Luborzyca w 2021 roku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków 

i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządcą jest Gmina Michałowice. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenia zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości cen biletów i uprawnień do 

przejazdów ulgowych 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zmiany granic 

administracyjnych miejscowości Zdzięsławice i Więcławice Stare. 



10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2021-2029. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 rok. 

12. Dyskusja wolne wnioski. 

13. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie imienne odczytany porządek obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, 

Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 

NIEOBECNI (3) 

Eleonora Dyląg, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad 3. Zatwierdzenie protokołu z XXXI Sesji Rady Gminy Michałowice. 

 

         Pan Przewodniczący poinformowała, że protokół z XXXI Sesji Rady Gminy Michałowice, 

był do wglądu i każdy mógł się z nim zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do 

tego protokołu. 

 Pan Przewodniczący Rady Gminy poddała pod głosowanie jawne zatwierdzenie 

protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 



 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, 

Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 

NIEOBECNI (3) 

Eleonora Dyląg, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

 

Elżbieta Zębala 

 

Protokół został zatwierdzony. 

 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Michałowice na 

rok 2021. 

 

Głos zabrała Monika Firszt -Kierownik Referatu Ochrony Środowiska. 

Panie Przewodniczący, Państwo Radni, Szanowni Państwo. Jak co roku, realizując obowiązek 

wynikający z ustawy o ochronie zwierząt, przekładamy do zaopiniowania program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi, zwalczania bezdomności zwierząt na rok 2021. Program ten tak jak 

w ostatnich latach obejmuje stałe elementy, czyli określa w szczególności sposób zapewnienia 

bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku, opiekę nad wolno żyjącymi kotami, odławianie 

bezdomnych zwierząt, obligatoryjną sterylizację kastrację zwierząt w schroniskach, 

poszukiwanie właścicieli dla zwierząt bezdomnych, usypianie ślepych miotów, wskazanie 

gospodarstwa rolnego, do którego możemy przekazać zwierzęta gospodarskie i zapewnienie 

całodobowej opieki weterynaryjnej, w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt. Tak 

jak w poprzednich latach również w programy wskazaliśmy możliwość dofinansowania 



mieszkańcom gminy do wykonywania zabiegów sterylizacji i kastracji ich zwierząt, tych 

zwierząt właścicielskich. I tak jak w poprzednich latach też z zostawiliśmy ten punkt dotyczący 

finansowania przez gminę Michałowice, zabiegów chipowania zwierząt właścicielskich. Tak 

naprawdę w stosunku do poprzedniego roku musieliśmy tutaj zwiększyć koszty związane z 

programem opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Aktualnie na ten rok w budżecie gminy 

Michałowice zabezpieczono 80 000 zł. Głównie musieliśmy zwiększyć kwotę związaną z 

umową z podmiotem prowadzącym schronisko, które nam wyłapuje zwierzęta i umieszcza w 

tym schronisku. Musieliśmy również zwiększyć kwotę związaną z utylizacją zwłok martwych 

zwierząt oraz z zapewnieniem całodobowej opieki dla dzikich zwierząt, poszkodowanych w 

kolizji drogowej. W stosunku do ostatniego roku, również podobnie jak w tamtym roku mamy 

tutaj zapewnioną opiekę zwierzętom bezdomnym w schronisku w Borku w Bochni. I jeżeli 

chodzi o zwierzęta, dzikie ranne tutaj mamy zmianę, w tym roku podmiotem, który będzie 

udzielał pomocy rannym dzikim zwierzętom, będzie Centrum hodowlane Łukasz Strylski z 

Tomaszowic, który prowadzi ośrodek rehabilitacji dla dzikich zwierząt, w ramach umowy z 

tym podmiotem mamy również tutaj podpisaną umowę na utylizację zwłok martwych zwierząt 

i te usługi wykonywane są przy pomocy podwykonawcy. Drugą zmianę, którą wprowadziliśmy 

w programie opieki nad zwierzętami bezdomnymi, było ograniczenie możliwości finansowania 

zabiegu sterylizacji, kastracji zwierząt właścicielski, tak jak w poprzednich latach będzie 

również odbywało się to na wniosek mieszkańca potem po złożeniu wniosku przez mieszkańca 

przez pracownika Urzędu Gminy będzie wyrażona zgoda na udzielenie dofinansowania. 

Natomiast zastrzeżenie, które wprowadziliśmy w tym roku, obejmuje ty taką sytuację, że dany 

mieszkaniec nie może w danym w tym roku kalendarzowym ubiegać się o dofinansowanie 

więcej niż do 2 zabiegów dla swoich zwierząt właścicielskich. W pozostałym zakresie zapis są 

podobne jak w poprzednich latach. Oczywiście program opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt został przedłożony w wymaganym terminie do 

zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii i zarządcom obwodów łowieckich oraz 

krakowskiemu Towarzystwu opieki nad zwierzętami, którzy przedłożony projekt programu 

zaopiniowali pozytywnie. W związku z powyższym wnoszę o przyjęcie przez państwa radnych 

uchwały dotyczącej przyjęcia programu nad zwierzętami bezdomnymi i zapobieganie 

bezdomności zwierząt na rok 2021. 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały /załącznik nr 3 do protokołu/. 



 

Pan Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXII/247/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 

22 lutego 2021r. w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Michałowice na rok 2021 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, 

Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 

NIEOBECNI (3) 

Eleonora Dyląg, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

 

Uchwała została podjęta. 

Ad 5,6,7,8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia linii komunikacyjnej autobusowej i 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie 

Gminy Michałowice i Kocmyrzów -Luborzyca w 2021 roku. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i 

zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządcą 

jest Gmina Michałowice. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenia zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości cen biletów i uprawnień do przejazdów 

ulgowych. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Jarosław Sadowski  



Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, jeżeli państwo pozwolą, to ja mówię cały naraz ten 

pakiet uchwał komunikacyjnych związanych z nową linią, a potem na końcu je doszczegółowię. 

Planujemy uruchomienie nowej linii autobusowej na odcinku Górna Wieś- Michałowice – 

Masłomiąca-Więcławice- Zdzięsławice- Sieborowice – Łuczyce. Geneza tej linii jest taka, że 

pracujemy od jakiegoś czasu nad nową siatką połączeń komunikacyjnych, żeby zwiększyć ruch 

w transporcie publicznym. Zależy nam na tym, żeby zachęcić jak najwięcej mieszkańców do 

tego, żeby przesiedli się z samochodów na transport publiczny, wynika to z kilku powodów, 

wiadomo niska emisja, ekologia, ale też mamy takie przekonanie, że będzie coraz trudniej 

wjeżdżać do Krakowa, do centrum i parkować coraz trudniej  i coraz drożej. Dlatego wydaje 

się, że transport publiczny tutaj w najbliższych latach będzie najlepszym rozwiązaniem. 

Oczywiście teraz sytuacja pandemiczna trochę zmieniła sytuację i transport publiczny bardzo 

ucierpiał, ale myślę, że wrócimy do normalności długo i znów ludzie chętnie będą się 

przesiadać, jeżeli tylko będą mieli odpowiednią ofertę. W tej nowej siatce, nad którą pracujemy, 

chcielibyśmy, jednak w większym stopniu wykorzystać takie węzły komunikacyjne, z których 

już łatwo i szybko można dojechać do miasta. I tutaj coraz większą popularnością cieszą się 

stacje kolei i kolej aglomeracyjna, która od Sędziszowa, przez Miechów, Słomniki wjeżdża do 

Krakowa. Docelowo myślę, że takie najważniejsze dwa przystanki kolejowe dla naszych 

mieszkańców, to będzie osiedle Piastów, o którym wielokrotnie już rozmawialiśmy w 

okolicach tego nowego wiaduktu, oraz Prądnik Czerwony w okolicach cmentarza 

Rakowickiego. Natomiast trochę się odsuwa w czasie coraz bardziej budowanych przystanków 

osiedle Piastów ma kłopot decyzję środowiskową. Budowa z kolei przystanku Prądnik 

Czerwony wymaga budowy ulicy Iwaszki, która połączy ulice Powstańców i aleje 29 listopada. 

Także to pewnie jeszcze chwilę potrwa, stąd też pomysł, żeby wykorzystać póki co już tą 

istniejącą stację kolei Łuczyce. Złożyliśmy pod koniec ubiegłego roku wniosek do wojewody 

o dofinansowanie tej linii, został utworzony taki fundusz dotacji do nowych połączeń 

autobusowych. Ten wniosek został zaakceptowany. Dostaliśmy dotację na poziomie 177 000. 

To też przyspieszyło uruchomienie tej linii. Na ten rok planujemy, że wkład gminy do 

funkcjonowania tej linii będzie wynosił zaledwie około 20 000. Liczymy na to, że w kolejnych 

latach również ten fundusz zostanie utrzymany i dotacja będzie nadal przyznawane przez 

wojewodę. Cała linia ma 15 km od pętli na Górnej Wsi do stacji w Łuczycach. Wydaje się, że 

ona będzie trochę funkcjonowała jednak w 2 odcinkach, bo pewnie z Górnej Wsi niewielu 

pasażerów będzie jeździło do Łuczyc, zważając na to, że Górna Wieś jednak tutaj ma szybkie 

połączenie na Krowodrzę autobusem. Natomiast rozwiązuje nam ta linia w takim układzie 

również problem z dotychczasowym brakiem połączenia komunikacyjnego między Górną 



Wsią a centrum Michałowic z urzędem, kościołem, szkołą. W związku z tym mamy ten 

pierwszy odcinek, gdzie pewnie więcej pasażerów będzie kursowało na tym odcinku, oraz ten 

drugi odcinek już w kierunku kolei. Chwilę wahaliśmy się czy wydłużać tą trasę na 

Zdzięsławice i ulicę Tatrzańską, natomiast jak podgraliśmy pod to budynki, które są w zasięgu 

tej trasy, tak szacuje się, że to jest około 400 m od przystanku to jest takie swobodne dojście. 

Tych budynków jest tutaj dosyć sporo, zważając jeszcze tutaj na bardzo dynamicznie 

rozbudowującą się ulicę Tatrzańską, Prawda i Szlak to tych osób na tej dodatkowej trasie jest 

prawie 500 i dlatego też ta linia została o te kilka przystanków wydłużona. Przewidujemy 11 

kursów na tej linii w jedna i drugą stronę. Cała trasa będzie powinna zajmować autobusowi 

około 25 minut na przejechanie z Górnej Wsi do Łuczyc. Rozkład jest tak pomyślany, żeby  

zgrywał się z rozkładem PKP, więc nie będzie tak że ktoś przyjedzie na stację i będzie musiał 

czekać godzinę, tylko to jest tak dopasowane, żeby ten czas oczekiwania to było kilka minut 

do 10 minut, żeby spokojnie można dojść na peron i wsiąść do pociągu. Oczywiście kolej 

zmienia, co jakiś czas rozkłady więc myślę, że pewnie będziemy też musieli wtedy reagować i 

dostosowywać nasz rozkład do kolei. Teraz omówię poszczególne uchwały, po tym jak państwo 

będą mieli jakieś pytania, to na nie odpowiem. Pierwsza uchwała dotyczy utworzenia linii 

autobusowej i wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem. To jest uchwała, która jest 

wymagana do podpisania umowy z wojewodą w treści dosyć jak państwo widzą, prosta 

wyrażenie zgody na utworzenie tej linii i podpisania podpisanie tej umowy. Druga uchwała 

dotyczy przystanków. Ona dotyczy tych przystanków, które są zlokalizowane przy drogach 

gminnych albo na działkach gminnych, te przystanki, które mamy, które obsługują nasze linie 

komunikacyjne ale zlokalizowane przy drogach powiatowych są w domenie rady powiatu, tam 

są uchwały podejmowane. Także państwo tutaj nie widzą w załączniku wszystkich 

przystanków. Proszę się dziwić. To są tylko te przystanki nasze gminne. Wreszcie trzecia 

uchwała, która dotyczy wyrażenia zgody na powierzenie zadania organizacji transportu na tej 

1 linii przez gminę, Kocmyrzów, Michałowice, ponieważ na krótkim odcinku na końcu tej linii 

linia przebiega przez Łuczyce. Wymagane jest takie porozumienie musi się wójt gminy 

Kocmyrzów, na to zgodzić. W tym porozumieniu są te zawarte obowiązki stron. Umówiliśmy 

się z panem wójtem, że na tym ich krótkim odcinku nie będą oni ponosili kosztów poza wozo-

km, jako że dostaliśmy na to dotację, w zamian za co Kocmyrzów-Luborzyca udostępnia 

miejsce na pętlę przy stacji PKP, a w ramach rozbudowy tego parkingu, Park and Ride, która 

rozpocznie się w tym roku, powstanie też wydzielona dedykowana pętla autobusowa dla tej 

linii. Wreszcie ostatnia uchwała o biletach,  założyliśmy, że bilet jednorazowy będzie kosztował 

3 zł., ulgowy 1,50 zł., miesięczny normalny 60 zł., ulgowy 30 zł. W załącznik mają państwo 



wykaz ulg gminnych, które staraliśmy się dostosować do tych, które obowiązują ma liniach 

potocznie zwanych MPK czy funkcjonujących w ramach porozumienia z miastem Kraków. 

Bezpłatnie jeżdżą uczniowie szkół z  naszej gminy, gminy Kocmyrzów-Luborzyca, osoby 

niepełnosprawne ze znacznym stopniem niepełnosprawności oraz osoby po siedemdziesiątym 

roku życia. Natomiast do przejazdów ulgowych uprawnione są dzieci ze szkół położonych poza 

tymi gminami wcześniej wymienionymi, młodzież ze szkół średnich zawodowych, osoby 

niepełnosprawne z umiarkowanym stopniem oraz emeryci ale młodsi niż 70-latkowie. Oprócz 

tych ulg funkcjonuje jeszcze cały pakiet tzw. ulg ustawowych. Tam są m.in. studenci, 

kombatanci i funkcjonariusze Straży Granicznej, policji, posłowie, senatorowie, ale myślę, że 

takich pasażerów będziemy mieć rzadko.  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

W. Dyna: chciał bym zapytać o częstotliwość połączeń w weekendy? Bo na komisji było 

powiedziane że w tygodniu będzie to co godzinę lub dwie.  

Zastępca Wójta: na ten moment autobus będzie kursował tylko w dni robocze, od poniedziałku 

do piątku. Jednak bierzemy pod uwagę możliwość rozpoczęcia kursowania tej linii również w 

weekendy, będzie to zastrzeżone w przetargu, który otwieramy w marcu.  

R. Browarnik: Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał 

/załączniki nr 4,5,6 do protokołu/. 

W. Dyna: Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załączniki 

nr 7,8,9 do protokołu/. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekty 

uchwał /załączniki nr 10,11,12 do protokołu/. 

E. Cielecka: chciałabym podziękować panom wójtom za zaangażowanie się, bo na każdym 

zebraniu była ta sprawa brana pod uwagę. Chciała się również dowiedzieć ile czasu będzie od 

przyjazdu z Górnej Wsi do Michałowic do powrotu do Górnej Wsi? 

Zastępca Wójta: Będzie to zależało od pory dnia, tak jak tutaj Pan Radny wspomniał wcześniej 

w godzinach szczytu częstotliwość jest większa i wtedy jakby ten okres oczekiwania może być 

krótszy natomiast w godzinach południowych, będą rzadsze kursy i wtedy ewentualnie trzeba 

poczekać. 



 

Następnie Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania nad omówionymi uchwałami zgodnie 

z porządkiem obrad. 

Głosowanie nad uchwałą nr XXXII/248/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 22 lutego 

2021r. w sprawie utworzenia linii komunikacyjnej autobusowej i wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego o 

charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Michałowice i Kocmyrzów -Luborzyca 

w 2021 roku 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, 

Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 

NIEOBECNI (3) 

Eleonora Dyląg, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta.  

 

Głosowanie nad uchwałą nr XXXII/249/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 22 lutego 

2021r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania 

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Michałowice 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, 



Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 

NIEOBECNI (3) 

Eleonora Dyląg, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta.  

Głosowanie nad uchwałą nr XXXII/250/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 22 lutego 

2021r. w sprawie wyrażenia zgody na powierzenia zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego. 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, 

Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 

NIEOBECNI (3) 

Eleonora Dyląg, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta.  

Głosowanie nad uchwałą nr XXXII/251/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 22 lutego 

2021r. w sprawie ustalenia wysokości cen biletów i uprawnień do przejazdów ulgowych. 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, 

Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 



Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 

NIEOBECNI (3) 

Eleonora Dyląg, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta.  

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zmiany granic 

administracyjnych miejscowości Zdzięsławice i Więcławice Stare. 

Głos zabrał Zastępca Wójta -Jarosław Sadowski.   

Szanowni Państwo uchwala w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zmiany granic 

administracyjnych, miejscowości Zdzięsławice i Więcławice, kończy tak naprawdę po naszej 

stronie proces zmiany granic tych miejscowości oraz sołectw Zdzięsławice i Więcławice. 

Głosowali państwo wcześniej zmiany statutów, mamy już opracowaną dokumentację 

geodezyjną, która w tej chwili jest złożona do starosty. Po wejściu w życie tej uchwały zostanie 

ona przesłana do starostwa, gdzie zostaną zmienione numery działek i nastąpi zmiana granic 

miejscowości. Zostanie tam jeszcze do nadania nazwa jednej ulicy, która do tej pory nie została 

nazwana jest to  przecznica od ulicy Klinówka. 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

W. Dyna: Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załączniki 

nr 13 do protokołu/. 

R. Browarnik: Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

/załączniki nr 14 do protokołu/. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały /załączniki nr 15 do protokołu/. 

 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXII/252/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 22 lutego 2021r. w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zmiany granic 

administracyjnych miejscowości Zdzięsławice i Więcławice Stare.  

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 



 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, 

Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska 

NIEOBECNI (3) 

Eleonora Dyląg, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

 

 

Uchwała została podjęta. 

Ad 10, 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2021-2029. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 rok. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

Szanowni Państwo może omówię te dwie uchwały na raz. Jeżeli chodzi o zmiany w budżecie, 

to zwiększamy dochody budżetu gminy o kwotę 132 761 zł w tym dochody bieżące  o to samą 

kwotę. Jeżeli chodzi o wydatki, to wydatki bieżące zwiększono o kwotę 158 879,75zł oraz 

wydatki majątkowe o kwotę 969 500zł zgodnie z załącznikami nr 2 i 3 do niniejszej uchwały. 

Zmieniamy planowany deficyt budżetu gminy Michałowice na kwotę 6 000 288 398,44 zł 

ustala się przychody budżetu łącznej kwocie 9 000 236,60zł., rozchody budżetu o łącznej 

kwocie 3 000 000 0 30 238,16  zł. Zmiany te są spowodowane tym, że dostaliśmy 

dofinansowanie z tytułu powszechnego spisu ludności mieszkań 15 881zł ze strony 

dochodowej i wydatkowej Zwiększyliśmy środki w związku z dotacją wspieraj seniora i 

organizację punktów szczepień kwota 16 500zł. Otrzymaliśmy również dotację na projekt 

realizowany w GOPS za życiem i w ramach programu realizowanego przez nasze placówki 

oświatowe jeżdżę z głową 60 160 zł są to wpłaty mieszkańców, rodziców dzieci 

uczestniczących w tym projekcie 26 300zł jest to dofinansowanie w ramach dotacji. Jeżeli 

chodzi o wydatki, to zabezpieczamy wydatki w głównie majątkowe na dotację dla powiatu na 

realizację zadania przebudowa drogi Powiatowej 2150K w miejscowości Michałowice i Górna 

Wieś to jest w ramach inicjatyw samorządowych 50% pokrywamy my 50% powiat.  



Zabezpieczamy również środki na zakup samochodu dla straży gminnej oraz na wykonanie 2 

klimatyzatorów w budynku Urzędu Gminy oraz w ramach zapewnienia dostosowania Urzędu 

Gminy do wymagań dostępności. Przenosimy środki na wczesne wspomaganie rozwoju, 

zabezpieczamy też 178 zł 70 gr na dotację dla miejskiej izby wytrzeźwień jest to kwota na 10 

osób, tak jak mieliśmy w ubiegłym roku tylko stawka na 1 osobę się zwiększyła. I tak naprawdę 

są wszystkie zmiany, jeżeli chodzi o dochody i wydatki. W związku z tym że zorganizowaliśmy 

przetarg zmieniliśmy w wieloletniej prognozie finansowej w roku 2023 kwotę dostosowując ją 

do przetargu, aby móc podpisać umowę. W ramach przychodów i rozchodów, 

zabezpieczyliśmy również środki na pożyczki udzielone z budżetu gminy Michałowice są to 

dwie pożyczki, które mają być zwrócone do 15 grudnia 2021 roku. Państwo w materiałach 

otrzymali również wzór na umowę pożyczka dla Instytutu Strumiłły na zadanie warsztaty 

geologiczne, to jest kwota 22 100 zł oraz dla Kół gospodyń wiejskich pod kwitnącą jabłonią na 

zadanie Zagórzyce kraina kwitnących jabłoni-część druga jest to kwota 20 000zł oraz drugie 

zadanie nasz lokalny sposób oszczędzania ziemi kwota 8500zł. 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

W. Dyna: Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik 

nr  16,17 do protokołu/. 

R. Browarnik: Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała  projekty uchwał 

/załącznik nr 18, 19 do protokołu/. 

M. Kozłowski: jest mowa o nowym samochodzie dla straży gminnej, czy może bliżej, jaka 

kwota, dlaczego potrzebny jest ten samochód w tej chwili? Jak to wygląda faktycznie? 

Pani Skarbnik: Szanowni Państwo, nie wiem, czy państwo pamiętają, podejmowaliśmy 

wcześniej uchwały w ubiegłym roku, tam była przewidziana kwota 100 000 zł na zakup tego 

samochodu z dostosowaniem do wszystkich wymogów. Niestety w ramach zorganizowanego 

zapytania nikt na mnie złożył oferty. W tym momencie zabezpieczyliśmy kwotę 80 000zł na 

zakup samochodu w pełni wyposażonego z ubezpieczeniem i pierwszą rejestracją. Nie wiemy 

dokładnie jaka będzie to kwota, zabezpieczamy środki, żebyśmy mogli zrobić zapytanie 

ofertowe, jak wpłyną na oferty, oczywiście wybierzemy najkorzystniejszą. 

M. Kozłowski: czy koniecznie musi być to nowy samochód, a nie mogły by to być kilkuletni 

samochód, inwestujemy dużo mnie w tym wypadku. 



Zastępca Wójta: wydaje się, że w 80 000 zł na nowy samochód to nie jest jakaś rozrzutność. 

To ma być auto typu Dacia Duster, żeby miało napęd na 4 koła, którym można dojechać w 

każde miejsce gminy w razie interwencji. Dodatkowy koszt stanowią dostosowania, które pani 

skarbnik wspomina. Nowy komendant, już wstępne zrobił rozeznanie. My też polegamy na 

jego doświadczeniu, o już korzystał z różnego rodzaju samochodów swoich poprzednich 

służbach. Także myślę, że też jest dosyć dobrze rozeznany w tym, jakie auto będzie najlepiej 

służyć straży. Nowe auto też dlatego że jest gwarancja, że mniejsze koszty serwisu i napraw w 

początkowym okresie. 

Do posiedzeniu Rady Gminy Michałowice dołączyła się radna Wanda Wesołowska i będzie 

brała udział w rozpoczynającym się głosowaniu. Jej spóźnienie spowodowane było problemami 

technicznymi.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XXXII/253/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 22 lutego 2021r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Michałowice na lata 2021-2029. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, 

Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia 

Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Kozłowski 

NIEOBECNI (2) 

Eleonora Dyląg, Elżbieta Zębala 

 

Uchwała została podjęta. 



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XXXII/254/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 22 lutego 2021r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 

rok. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, 

Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia 

Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Kozłowski 

NIEOBECNI (2) 

Eleonora Dyląg, Elżbieta Zębala 

 

Uchwała została podjęta. 

Ad 14. Dyskusja wolne wnioski. 

R. Browarnik: Ja chciałam prosić o interwencję w sprawie naszej drogi Podedworze i 

Dąbrowskich, ponieważ po zimie droga ta się rozpadła, część asfaltu zapadła się w stronę 

skarpy od strony rzeki. 

Pan Wójt: Na pewno powiat będzie to łatał jakoś teraz niebawem widziałem, że ten odcinek 

na Batówce przez Batowice już tam znaczyli farbami pewnie do jakich właśnie takich 

remontów po zimowych, to tutaj też pewnie się pojawią. 

E. Krawczyk: chciałbym zapytać, kiedy ewentualnie będziemy przystępować do studium bądź 

do planu zagospodarowania przestrzennego. 

Pan Wójt: Jak już mówiłem państwu wcześniej chcieliśmy, żebyście państwo podjęli taką 

uchwałę na początku roku, ale wstrzymujemy się jeszcze z podjęciem tej uchwały o 

przystąpieniu do planu, dlatego że chcemy zamknąć plan ten, który jest aktualnie w trakcie 



realizacji. Mianowicie tą starą rezerwę s-7, minister rolnictwa nam jednak dopiero jakieś 1,5 -

2 miesiące temu przysłał swoją decyzję gdzie wyciął nam 75% proponowanych terenów. I 

chcemy to zamknąć, żeby znowu nie mieszać tych kolejnych planów, tylko, żeby zrobić jeden 

plan dla całości, łącznie z tym planem tej s-siódemki, To będzie perspektywa podejrzewam, że 

w kwietniu może najpóźniej w maju wtedy przystąpimy do nowego planu.  

E. Krawczyk: mają zrobić rolnicy, jeżeli mają działkę, pole rolne powyżej jest osiedle i z tego 

osiedla jest wypuszczana woda rurą na pole. 

Pan Wójt: Trzeba gdzieś to zgłosić, najlepiej tutaj do naszej ochrony środowiska do pani 

kierownik, można też na policję, ale myślę, że na początek można próbować do nas zgłosić. 

Mam dla państwa informację na temat wyboru sołtysa na Zerwanej, ponieważ wczoraj odbyły 

się wybory sołtysa na Zerwanej była 1 kandydatka, pani Boroń. Na wyborach było 36 osób 33 

głosy za chyba 2 przeciw 1 wstrzymujący się mniej więcej. Więc wybór sołtysa został 

dokonany sołectwo Zerwana ma od dzisiaj nowego sołtysa. 

I. Bińczycka- Kołacz: jest prośba od mieszkańców, żeby w przyszłym roku, gmina wynajęła 

takie lodowisko, żeby podczas zimy dzieciaki mogły jeździć na łyżwach.  

Zastępca Wójta: Tak przyglądamy się takim realizacjom różnych gminach. Kłopotem są 

temperatury, takie lodowisko bardzo trudno utrzymać jest w zimie są temperatury powyżej zera, 

wymaga olbrzymich ilości energii w tym roku znowu pandemia tutaj pokrzyżowała plany 

dotyczące lodowiska, ale pomysł jest na pewno dobry. Myślę, że rzeczywiście spróbujemy w 

przyszłą zimę, jeżeli warunki pozwolą okoliczności, żeby gdzieś takie lądowisko 

zorganizować. 

A. Szydłowska: chciałabym zapytać na  jakim etapie jest projekt chodnika, ten, który my 

projektujemy, jeżeli chodzi o drogę od e-7 w kierunku Młodziejowic bo wiem, że ta druga część 

w tym momencie jest na etapie uzyskiwania pozwolenia wodnoprawnego, czyli ta część od 

centrum wsi w kierunku lasu, natomiast chciałam zapytać o tą pierwszą część, panie wójcie, 

jak to wygląda? 

Zastępca Wójta: też jest w trakcie jak państwu wspominaliśmy, został przedłużony termin 

wykonawcy, do połowy roku. Ostatnio widziałem jakieś pismo od wojewody, został złożony 

już wniosek też o zgłoszenie pozwolenia na budowę na tym odcinku pierwszym ze 

skrzyżowaniem z drogą krajową, ponieważ tam na krótkim odcinku pozwolenie będzie 



wydawał wojewoda są tam jakieś braki, musi projektant uzupełnić, także sprawa się dzieje, 

mam nadzieję, że ten termin już zostanie dochowany i już nie będzie konieczności przedłużania 

terminu do połowy roku chcielibyśmy tą dokumentację mieć.  

A. Szydłowska: mam jeszcze pytanie odnośnie bieżącego utrzymania dróg, kiedy będą ruszały 

bieżące remonty na drogach gminnych?  

Zastępca Wójta: wykonawca pojawił się dziś w urzędzie, odbył pierwszy objazd z 

pracownikiem odpowiedzialnym za drogi, także myślę, że jeżeli pogoda się również nie zmieni 

to lada dzień.  

Przewodniczący: witam pana Jarosława Raźnego, widz, że chce Pan zabrać głos więc proszę 

bardzo.  

J. Raźny: chciałbym przekazać informację, jeśli chodzi o powiat krakowski i moje działania. 

Pierwsza sprawa, która wraca cały czas to jest sprawa poprawy bezpieczeństwa na drodze 

powiatowej w Młodziejowicach na ul. Harcerskiej, wniosek radnej Anety Szydłowskiej miał 

być realizowany w 2020 roku, chodzi o montaż szykany,  szykana nie została wykonana, jest 

tutaj zaniedbanie ze strony ZDPK ja złożyłem teraz wniosek ponownie, żeby to zadanie zostało 

zrealizowane priorytetowo. Mam nadzieję, że to zostanie przyjęte jako pierwsze do realizacji 

w tym roku. Druga to, zwróciłem się dość długim pismem tutaj, działając z panią radną z 

Michałowic III z wnioskiem o podjęcie takiego nowego zadania przebudowa drogi powiatowej 

w zakresie budowy chodnika zasadzie jego kontynuacji na ulicy Granicznej od skrzyżowania z 

ulicą Górną do skrzyżowania z ulicą Warszawską. Chodzi o to, aby kontynuować to, co jest już 

zakontraktowane, czyli ciąg dalszy chodnikowe na tej bardzo ruchliwej ulicy Granicznej. Mam 

nadzieję, że tutaj również włączy się wójt gminy Zielonki do tej akcji. Pozwoliłem sobie 

ponaglić zarząd powiatu, aby zintensyfikował działania mające na celu wykonanie brakującego 

fragmentu chodnika na drodze powiatowej w Masłomiącej od ulicy Jurajskiej do ulicy Leśnej 

o długości 180 m. Również cały czas leży mi na, sercu sprawa poprawy bezpieczeństwa w 

centrum miejscowości Więcławice. Mając na uwadze przychylność państwa radnych, pana 

przewodniczącego, pana wójta, aby wybudować tam sygnalizację świetlną przy przejściu dla 

pieszych, ewentualnie pomyśleć o montaż wyświetlacza prędkości. W grudniu, 

zadeklarowałem, że poproszę, aby zarząd powiatu krakowskiego odpowiedział na list otwarty, 

jaki został skierowany przez pana przewodniczącego do zarządu powiatu do Komisji 

Infrastruktury, pan przewodniczący dostał odpowiedź i tak konkludując, jest to propozycja 



współpracy, chodzi oczywiście o funkcjonowanie przedsiębiorstw transportowych na terenie 

gminy Michałowice, bardzo trudny temat, zaproponowano powołanie grupy roboczej. 

Chciałem podziękować panu wójtowi, panu przewodniczącemu za wsparcie akcji, którą 

zainicjowałem edukacyjno-profilaktycznej czadowe czujki czadu. Szczególne podziękowania 

też dla centrum kultury dla pani Adrianny, która pośredniczyła we wsparciu finansowym dla 

wykonawców, czyli Ochotniczej Straży Pożarnej w Wilczkowicach, którzy podjęli się tej akcji 

przy współpracy z GOPS-em rozdysponowali je potrzebującym mieszkańcom. Ostatnia rzecz, 

bo co prawda, zima już ucieka, ale miałem tutaj parę takich zgłoszeń co do tematu chodnika i 

odśnieżania chodników w naszej gminie. Oczywiście chodziło o chodniki powiatowe 

zlokalizowane przy drogach powiatowych, ale problem jest ogólny. Dokonałem takiej dość 

szczegółowej analizy. Jest ustawa o utrzymaniu porządku i czystości w gminach, która nakazuje 

właścicielom nieruchomości, uprzątnięcie chodników położonych bezpośrednio przy granicy 

nieruchomość, jest również zapis, że nadzoruje to wójt. Sądy administracyjne orzekają, że ta 

bezpośredniość nie oznacza że ściśle przylegają do nieruchomości, również może to być w 

jakim zakresie oddalone od nieruchomości, niemniej jednak wizualnie ten chodnik można do 

tej nieruchomości przypisać i takie jest stanowisko zarządu dróg powiatu krakowskiego.  

Pan Wójt: Chodnik na ul. Granicznej od ulicy Górnej do ulicy Warszawka. Temat dotyczy tak 

naprawdę trzech gmin, dobrze byłoby, żeby wreszcie dwie pozostałe gminy zaangażowały się, 

bo tak naprawdę to myśmy tam na Kozierowie i tutaj na tym odcinku od Górnej Wsi do ulicy 

Górnej tylko gmina Michałowice tam działa w sprawie chodników, razem solidarnie możemy 

ten temat podejmować. Apeluje tutaj do Pana Radnego, żeby z innymi radnymi może 

powiatowymi próbował, którzy reprezentują tamte gminy, żeby próbował wspólnie razem taką 

inicjatywę podejmować, żeby nie było znowu, że wójt Rumian się prosi wszystkich i prosi 

łaskawie o to, żebyście przyłączyli temat jest znany i trzeba go tak powiem, no trochę tych 

pozostałych wójtów zmobilizować. Dyskutowaliśmy ostatnio na temat tego rozwiązania w 

centrum Więcławic nie wiem tak do końca czy ta sygnalizacja świetlna jest konieczna, to będzie 

bardzo drogie, natomiast w tym roku w budżecie gminy mamy przeznaczone pieniądze 

10 000zł na wyświetlacz prędkości, i tutaj też pytanie do państwa radnych, może właśnie ten 

wyświetla prędkość tam postawić w centrum Więcławic i na ten temat pewnie jeszcze będziemy 

rozmawiać, jakie tam rozwiązania wprowadzić, czy specjalna sygnalizacja, która jest bardzo 

droga czy to, ma tam sens? Ostatnia sprawa dotycząca odśnieżania. Oczywiście też miałem 

różne telefony i dyskusje na ten temat. Ja byłem i też usłyszałem, bo tak już tak słyszą nasi 

mieszkańcy, którzy dzwonią do powiatu, że gmina Michałowice nie wyrażała zainteresowania 



wspólną akcją odśnieżania chodników. Otóż chcę państwu wszystkim powiedzieć i Panu 

Radnemu, że byliśmy jako jedna z pierwszych gmin kilka lat temu, która zaczęła się dopominać 

o wspólne odśnieżanie chodników przy drogach powiatowych jako w ramach IS-u takiego 

wspólnego, jednak nie było żadnego odzewu. Ja powiem wprost, pan starosta powiedział, że 

nie chcą zrobić wyłom choćby na jednej gminie albo przy jednej drodze bo będą musieli robić 

wszędzie. Ja sobie oczywiście zdaję sprawę z tego, że to są duże koszty ale przed 

odpowiedzialnością nie można uciekać. Ja mam jedno pytanie Panie Radny powiatowy, jak 

ktoś złamie rękę na chodniku przy drodze Powiatowej odszkodowanie, kto musi płacić, bo 

jestem przekonany, że administrator drogi, czyli powiat. Tutaj mamy sprzeczności w ustawach, 

oczywiście zarząd powiatu i ZDPK respektuje tylko wyłącznie jedną ustawę, która dla nich jest 

wygodna, ale to nie jest tak jednoznaczne. To jest temat, który trzeba rozwiązać, nie można 

uciekać przed rozwiązaniem tego tematu i do tego tematu wrócić. My przy drogach gminnych, 

gdzie mamy chodniki, te chodniki, staramy się odśnieżać. Jeszcze raz ponawiam pytanie, kto 

zapłaci odszkodowanie za złamaną rękę na chodniku przy drodze powiatowej. Ja pamiętam z 

województwa taką sytuację, że to województwo musiało płacić. Także pod rozwagę panie 

Radny. 

J. Raźny : Oczywiście z wypowiedzią pana wójta się zgadzam, bo jest spójna i zbieżna z tym 

wszystkim, co działamy razem. Panie wójcie, jeśli chodzi o ten chodnik, ja tylko przedstawiłem 

stan prawny, jaki jest i tak samo jest np. z przepustami które prowadzą do prywatnych posesji, 

również obowiązek czyszczenia tych przepustów leży po stronie mieszkańców, tak stanowią 

ustawy. Jednak ma pan rację, to też jest problem, do rozważenia do wspólnego załatwienia. 

Myślę, że to, co pan mówił, to wspólne porozumienie być może ma sens, ale to powinno być w 

całym powiecie ze wszystkimi gminami. Oczywiście, żeby nie zrobić precedensu. Wracając do 

pana pytania, skoro nałożono obowiązek odśnieżania na mieszkańca to odszkodowanie płacił 

by on, raczej nie zarząd powiatu krakowskiego.  

W. Wesołowska: Jak mam pytanie do pana wójta odnośnie pisma mieszkańców z ul. Leśnej 

czy w tej sprawie nadleśnictwo podjęło jakieś kroki? 

Pan Wójt: Rozmawiałem z panem nadleśniczym, jeśli chodzi o jakiekolwiek spotkania w 

terenie to ze względu na covid, oni w teren nie jeżdżą, także tutaj póki co nie możemy liczyć 

na jakieś wspólne spotkanie na terenie naszej gminy, gdzie byłby przedstawiciel lasów 

państwowych, co do wycinki mieli temat podejmować. 



W. Wesołowska: ja bym bardzo prosiła, gdybyśmy się spotkali chociażby z jednym 

przedstawicielem mieszkańców, którzy mają największe problemy, aby wskazał, które drzewa 

trzeba wyciąć, żeby to wszystko było tak najbardziej bezpieczne też dla ich posesji. 

Pan Wójt: Jeśli będziemy mieć jakąkolwiek odpowiedź z lasów państwowych, przekaże 

państwu na pewno. 

W. Wesołowska: druga sprawa z która chcę się zwrócić to chodnik od ul. Górnej do ul. 

Warszawka, abyśmy ten chodnik zaczęli projektować. Prosiła bym również o zamontowanie 

lustra na dole przy ul. Leśnej.  

Pan Wójt: Z tego, co wiem, to lustro to jest w trakcie uzgadniania. Natomiast jeśli chodzi o 

chodnik od Górnej do Warszawki, gmina Michałowice bardzo chętnie się włączy, tylko gmina 

Michałowice oczekuje, że równie chętnie włączą się pozostali.  

A. Szydłowska: chciałbym podziękować Panu Raźnemu za wsparcie moich działań celem 

wyjaśnienia tej całej sytuacji związanej z brakiem zainstalowania tej szykany, udało nam się tę 

sprawę wyjaśnić. Wiemy, że niestety zaniedbania były po stronie ZDPK, że te wnioski, które 

były złożone do pracowników Urzędu Gminy, odnośnie oświetlenia, zostały złożone zbyt 

późno. Mam nadzieję, że, że uda się teraz faktycznie w tym roku zamontować się to urządzenie 

i że będzie służyło mieszkańcom. Druga kwestia, toteż właśnie chciałam prosić o wsparcie pana 

Wójta odnośnie montażu takiego wyświetlacza prędkości na ulicy Jana Pawła od strony szkoły 

w Michałowicach, ponieważ tutaj też jest duży problem z przekraczaniem prędkości. Osobiście 

uważam, że tak jak pan Wójt mówi z zamontowaniem wyświetlacza prędkości w Więcławicach 

już na pewno powinno pomóc, ponieważ z tego, co wiem, to w Raciborowicach, zdecydowanie 

poprawił bezpieczeństwo. Także wydaje się, że to sprzyja, faktycznie poprawie bezpieczeństwa 

naszych dzieci także bardzo proszę jeszcze też mieć na uwadze taką poprawę bezpieczeństwa 

od strony ulicy Jana Pawła. Chciałbym jeszcze odnieść taka moja konkluzja dotycząca tego 

listu, który mówił Pan Radny odpowiedzi pana starosty, chyba przyznam szczerze, uważam, że 

tak naprawdę to sprawa zatoczyła koło teraz mamy powoływać jakąś komisję. Uważam, że, ta 

sprawa w ogóle nie powinna była tak daleko za brnąć i tak naprawdę ten system, który 

funkcjonował wcześniej odnośnie wydawania pozwoleń przez DDPK był systemem 

wypracowane przez lata, nie widzieć, czemu nagle okazał się złym systemem. I teraz tak 

naprawdę będziemy się pochylać i pracować nad czymś, co chyba wydaje się oczywistą rzeczą 

skoro nasi mieszkańcy mieszkający i prowadzący firmy od lat powinni mieć możliwości 



przejazdów bez jakichś takich ograniczeń pt. przejazd na pusto itd. trochę to jest takie 

nielogiczne i zupełnie niepoważne. Uważam, że naprawdę powinno się to było zakończyć na 

drodze rozmów ZDPK. Chcę podziękować i powiedzieć, że tutaj u nas akurat urzędnicy 

faktycznie bardzo sprawnie pochodzą do tematu wycinki, czy pielęgnacji drzew na drogach 

gminnych, przynajmniej ja mam takie doświadczenia także bardzo dziękuję. 

I. Bińczycka- Kołacz: Chciała bym się odnieść do tego, co pan Wójt mówił o odświeżaniu, że 

dla niektórych mieszkańców jest to faktycznie ogromny problem, jeśli chodzi o odśnieżanie 

chodników, ja rozmawiałam kiedyś z taką panią, która mieszka samotnie i dla niej odświeżenie 

tego chodnika, to po prostu wyczyn niemalże ponadludzki, gdzie ten chodnik jeszcze jest 

zlodowaciały, to po prostu nie jest w stanie tego zrobić. Faktycznie może można byłoby 

rozważyć jakąś pomoc w tym zakresie mieszkańcom. Jak mówię niektóre osoby po prostu sobie 

z tym fizycznie nie radzą, żeby taki chodnik odśnieżyć a na sprzęt nowoczesny,  który pomógł 

by im w tym po prostu ich nie stać także tutaj też jest właśnie pomysł dobry, żeby jakoś właśnie 

gmina się  włączyła i pomogła mieszkańcom. Jeśli chodzi o światła na ul. Św. Jakuba 

pamiętajmy, że zdrowie, zwłaszcza zdrowie dzieci jest to przejście, które ma przede wszystkim 

służyć dzieciom, które idą do szkoły, że życie dzieci jest bezcen. Ja zawsze będę powtarzać, że 

to po prostu jest dla bezpieczeństwa dzieci. Szykana, owszem, przez jakiś czas przypuszczam, 

że będzie działać. Natomiast później to myśmy mówili na zebraniu sołeckim, po pewnym czasie 

osoby, które przejeżdżają często przywykną do tego, po prostu będą już to lekceważyć. Dlatego 

postuluję aby jednak rozważyć możliwość tam zainstalowania sygnalizacji, może coś tańszego, 

ale, żeby to jednak były świata, które zatrzymają samochód, kiedy dzieci przechodzą do szkoły. 

M. Kozłowski: serdecznie dziękuję panu radnemu Raźnemu za to, że cały czas ma na uwadze 

kwestię tego brakującego chodnika. I miałabym prośbę nie tylko do pana Jarka do pana Wójta 

też, żeby jednak skonsolidować te siły, żeby w tym roku jednak udało się ten projekt zrobić i 

przystąpić do zakończenia budowy tego chodnika w centrum. Druga rzecz i mam prośbę do 

Pana Radnego powiatowego, żeby jednak teraz jeszcze uwzględnia jedną kwestię. Jesienią były 

prowadzone prace remontowe przy ulicy Długiej od strony Więcławic tam się mocno obsuwała 

nawierzchnia przy rowie, to poboczem w kierunku centrum zrobiono tam na 3 miejscach dość 

dobrze nawet można powiedzieć, ale są jeszcze 2 miejsca, które nie zostały skończone, żeby to 

jednak jeszcze uwzględnić teraz na wiosnę w tych pracach. Trzecia rzecz w nawiązaniu do 

kwestii chodników, to też ma taki przykład, mam sąsiadkę 85 lat ma chodnik wzdłuż jej posesji 

posesja jest pole właściwie, ponad 200 metrów,  chciał bym sobie wyobrazić tam silnego pana 



z zarządu dróg powiatowych, żeby przyszedł i na tych 200 m mając 85 lat wziął łopatę i 

odgarnął ten śnieg.  

R. Browarnik: ja tylko powiem odnośnie tych zezwoleń do pana Jarosława naszego radnego, 

więc dostajemy pozwolenia, natomiast pozwolenia dostajemy na pół roku z opłatą roczną, więc 

to jest takie sądownie, na ile wytrzymamy pewnie za chwilę, będziemy dostawać na 3 miesiące 

i chciałam panu zwrócić uwagę na to, że jednak opłata została roczna, a wydawane są krótkie 

pozwolenia. Natomiast odnośnie tych chodników uważam, że wizytówką takiego dobrego 

gospodarza i także każdy ma ten chodnik odśnieżony i naprawdę jak szłam widziałam, że są 

osoby, które są w kwiecie wieku mają dzieci, a chodniki były naprawdę zaniedbane, a przy 

niektórych posesjach było aż miło popatrzeć także to świadczy też o właścicielu, jak to 

wygląda. No tak myślę, że to każdemu indywidualnie, jesteśmy w stanie pomóc starszemu, ale 

też trzeba zachęcać mieszkańców żeby o to dbali. 

A. Bednarczyk: Nawiązując do tego chodnika do przedłużenia chodnika od ulicy Górnej do 

ulicy Warszawka, chciałbym złożyć taki wniosek, który był też zgłaszany na zebraniu 

mieszkańców Kozierowa, aby ten chodnik już zakończyć do ulicy Polnej przez miejscowość 

Kozierów. Ja myślę, że ma pan Wójt rację, że trzeba też, żeby się włączyły te dwie gminy do 

tego chodnika, gmina Zielonki i gmina Iwanowice i wspólnie żebyśmy ten odcinek już od ulicy 

Górnej do ulicy Polnej w Kozierowie zrobili bo na całej tej trasie jest niebezpiecznie. Co do 

tych identyfikatorów do tych pozwoleń na przejazdy, to jest taka troszkę farsa, jak są wydawane 

na przejazdy samochodami pustymi na pół roku, więc to jest kpina ze strony zarządu w stosunku 

do przedsiębiorców i przewoźników. 

J. Raźny: najpierw odniosę się do wypowiedzi Pana Radnego Marka Kozłowskiego, 

wielokrotnie interweniowaliśmy w sprawie tego asfaltu i tego oberwania się i z tego, co wiem, 

to miało być wykonane chyba w większości miejsc. Pan jeszcze mówi, że, gdzieś tam nie 

wykonano, więc ponowimy tę interwencję. Natomiast pan dyrektor Sitko mnie zapewniał, że 

wszystko było wykonane z panią sołtys rozmawiałem parokrotnie, więc taki miałem nawet 

zwrotny przekaz, podziękowania, ale oczywiście, jak państwo jesteście tam na miejscu, 

wskażemy to, co trzeba zrobić, zwłaszcza, że to nowa inwestycja. Co do tematu Masomiącej 

ulica Mariana Pałłęgi i Długa tam była kładziona nakładka asfaltowa i pracy jeszcze nie 

wykonano do końca, bo będą również od strony, tej nie chodnikowej wykonywane linie 

krawędziowe prawdopodobnie będą nakrapiane na wiosnę, takie mam zapewnienie. Jutro 

będziemy mieć posiedzenie Komisji Infrastruktury w przedmiocie dróg, więc o to dopytam, ale 



na pewno tam jeszcze linie się pojawią. Co do odśnieżania chodnika żeby była jasność, ja tylko 

przedstawiłem stan prawny, jakie są przepisy, ale oczywiście też jestem za tym, żeby 

wspomagać tych mieszkańców, zwłaszcza, którzy dość mają ograniczoną samodzielność i ten 

chodnik ma sens wtedy, jeżeli jest przechodni na całym odcinku, nie, że część sobie go 

odśnieży, część nie odśnieży. Natomiast oczywiście już nie licytując się czy gmina czy powiat 

czy może nawet sołectwo, powinno może jakieś środki wygospodarować, a potem z powiatem 

rozliczyć, jest to, kwestia na pewno do dyskusji na Komisji Infrastruktury. Jeśli chodzi o 

wypowiedź pani Renaty i te opłaty za zezwolenia są to decyzje administracyjne. Nie chciałbym, 

wkraczać tak szczegółowo. Stworzyliśmy pewne pole do rozmów, pan przewodniczący, ja też 

tutaj to podnosiłem. Nie wiem, czy ta komisja powstanie. Natomiast to co państwo tu zgłaszają, 

że opłaty są pobierane za rok, to też podniosę, bo jeżeli zezwolenia są na pół roku to nawet nie 

znając tematu, nasuwa się na myśl, że coś nie gra. Pani Alicja Bednarczyk mówi o dalszym 

odcinku drogi Granicznej, tak tutaj pan wice wójt rzucił też ten temat. Jest tutaj tak możliwość 

to, co mówił pan wójt Rumian, żeby też mobilizować bardziej wójtów tamtych gmin z wójtem 

Królem z Zielonek rozmawiałem, więc jakaś tam szansa jest natomiast, wójt Iwanowic wyraża 

zainteresowanie ale jeszcze się skupiona na kończeniu chodnika w kierunku Owczar, ale mam 

nadzieję, że będzie też tym zainteresowany, bo dotyczy to również mieszkańców gminy 

Iwanowice. 

Pan Wójt: podsumowując tę współpracę z powiatem i te wszystkie wątki dotyczące 

współpracy z powiatem. Otóż jak zawsze podkreślam, że jeśli powiat chce coś dobrego zrobić 

na terenie naszej gminy my zawsze bardzo chętnie w takie inicjatywy wchodzimy nie trzeba 

nas do tego namawiać, tylko oczekujemy też trochę inicjatywy ze strony powiatu. 

Pan Przewodniczący: jeszcze ja tutaj podziękuję Panu Radnemu oczywiście, za to, że do nas 

dołączył. Zdaję sobie sprawę, że dostaje Pan Radny, za powiedzmy cały powiat chociaż jako 

jedyny radny, stara się nam tutaj pomagać, angażuje coraz więcej naszych radnych. Radni są 

aktywni na swoich obszarach, więc mam nadzieję, że radni będą wykorzystywać to, że Pan 

Radny Jarosław jest bardzo aktywny. Jeżeli chodzi o tematy, które wcześniej były poruszone, 

czyli chodnik od Górnej w stronę Warszawki, gmina jest teraz w trakcie przygotowania strategii 

rozwoju na pewno załącznikiem będą wskazywane działania. Myśmy już wcześniej 

rozmawiali, że jest konieczność przygotowania, takiego planu zadań inwestycyjnych w różnych 

obszarach m.in. właśnie obszarze zadań chodnikowych na drogach powiatowych, czy 

gminnych, gdzie byśmy mogli wskazać kolejność takich zadań. Oczywistym jest, że w ciągu 

roku, dwóch czy trzech nie jesteśmy w stanie wszystkiego wykonać. Jeśli chodzi o 



transportowców, to tak myślę, że Panie Radny, razem jeszcze usiądziemy, bo musi mieć 

również wsparcie radnych, którzy są też transportowcami, my możemy chcieć, ale od nich 

musimy mieć takie wsparcie żebyśmy pewne działania poczynili. Także jeszcze raz dziękuję i 

mam nadzieję, że będziemy nadal współpracować. 

Ad 13. Zamknięcie sesji. 

 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął XXXII Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu 22 lutego 

2021 o godz. 15:39. 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 

 


